
PROTOKÓŁ Nr XV/08
z obrad XV sesji Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 

z dnia 28 lutego 2008 roku 

XV  sesja  Rady  Powiatu  w  Bielsku  Podlaskim  zwołana  przez 
Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Adama  Mirona  Łęczyckiego odbyła  się  
28 lutego 2008 roku w budynku przy ul. 11 Listopada 4 w Bielsku Podlaskim. 
Obrady XV sesji rozpoczęły się o godzinie 1005, zakończyły o godzinie 1215. 

Sesję protokołowała Joanna Popławska. 

Przewodniczący Rady Powiatu Adam Miron Łęczycki otwierając obrady 
XV  sesji  Rady  Powiatu  w  Bielsku  Podlaskim  stwierdził,  iż  zgodnie  z  listą 
obecności  w  obradach  sesji  uczestniczy  16  radnych,  zatem  obrady  są 
prawomocne (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

W chwili rozpoczęcia obrad na sesji nieobecni byli radni: Mirosław Bałło, 
Roch Andrzej Charyton, Jan Radkiewicz. 

Ponadto na zaproszenie Przewodniczącego Rady Powiatu w sesji wzięli 
udział (lista gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu): 
1) Pani Ewa Czerwińska – Radca Prawny, 
2) Pani Bożena Zwolińska – Skarbnik Powiatu, 
3) Pan Ryszard Anusiewicz – Sekretarz Powiatu, 
4) Pani Urszula Kitlas-Bańkowska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Bielsku Podlaskim, 
5) Pani  Bożena  Grotowicz  –  Dyrektor  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim, 
6) Pani  Beata  Dawidziuk – Dyrektor  Powiatowego Urzędu Pracy w Bielsku 

Podlaskim, 
7) Pan Ryszard Baranowski – Powiatowy Rzecznik Konsumentów w Bielsku 

Podlaskim, 
8) Pan Bogdan Komarzewski – Naczelnik Wydziału Organizacyjno-Prawnego 

w Starostwie Powiatowym, 
9) Pan Marek Przybyszewski – z-ca Komendanta Komendy Powiatowej Policji 

w Bielsku Podlaskim, 
10) Pan  Jan  Opaliński  –  p.o.  Kierownika  Referatu  ds.  Bezpieczeństwa  

i Zarządzania Kryzysowego w Starostwie Powiatowym. 

Przewodniczący  Rady powitał  wszystkich  obecnych  oraz  zwrócił  się  
z prośbą o zgłaszanie uwag i  propozycji  zmian do proponowanego porządku 
obrad  (porządek  obrad  stanowi  załącznik  nr  3  do  protokołu),  który  radni 
otrzymali  wraz z  zaproszeniem (potwierdzenie  odbioru materiałów sesyjnych 
przez radnych stanowią załączniki nr: 4 i 5 do protokołu). 
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Starosta Sławomir Jerzy Snarski zgłaszając wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu 10 o treści: „Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie 
określenia  zadań na  które  powiat  bielski  przeznacza  środki  PFRON w 2008 
roku”  poinformował,  iż  informacja  dotycząca  otrzymania  środków  wpłynęła 
kilka  dni  temu  a  do  uruchomienia  procedury  dysponowania  tymi  środkami 
potrzebna  jest  uchwała  Rady  Powiatu.  Następnie  Starosta  zgłosił  wniosek  o 
wprowadzenie do porządku obrad punktu 11 o treści: „Podjęcie uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego dla powiatu bielskiego 
na lata 2007-2013.” Poinformował, iż dniu wczorajszym Komitet Monitorujący 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2007-
2013  przyjął  kryteria  wyboru  projektów.  Jednym z  kryteriów jest  kryterium 
merytoryczne punktowe gdzie przyjęto,  że za zgodność składanego projektu  
z Planem Rozwoju Lokalnego można uzyskać 4 punkty. Wobec powyższego 
uaktualnianie  opracowywanej  dokumentacji  wymaga  także  wprowadzenia 
zmian w Planie Rozwoju Lokalnego, tak by nie stracić w/w punktów. 

O godzinie 1010 na obrady sesji przybył radny Jan Radkiewicz, w dalszej 
części obrad uczestniczyło 17 radnych. 

Radni  nie  zgłosili  innych  wniosków  i  propozycji  zmian  do 
przedstawionego  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji,  w  związku  z  tym 
Przewodniczący  zarządził  głosowanie  nad  zgłoszonym  wnioskiem  o 
rozszerzenie  porządku obrad o w/w pkt  10 w brzmieniu:  „Podjęcie  uchwały 
Rady Powiatu w sprawie określenia zadań na które powiat bielski przeznacza 
środki PFRON w 2008 roku”. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  14  „za”,  
0 przeciwnych i 3 wstrzymujących się w/w wniosek przyjęła. 

Następnie  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  w/w  wniosek 
dotyczący  rozszerzenia  porządku  obrad  o  punkt  11  w  brzmieniu:  „Podjęcie 
uchwały Rady Powiatu w sprawie  zmiany w Planie  Rozwoju Lokalnego dla 
powiatu bielskiego na lata 2007-2013”. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  14  „za”,  
0 przeciwnych i 3 wstrzymujących się w/w wniosek przyjęła. 

O godzinie  1015 na obrady przybył  radny Mirosław Bałło,  w obradach 
uczestniczyło więc 18 radnych. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  iż  Rada  Powiatu  ustaliła 
następujący porządek obrad dzisiejszej sesji: 
1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Powiatu.
4. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.
5. Przyjęcie  Sprawozdania  z  działalności  Powiatowego  Rzecznika 

Konsumentów w 2007 roku.
6. Przyjęcie  Sprawozdania  z  rozpatrywania  skarg  kierowanych  do  Rady 

Powiatu, Zarządu Powiatu oraz Starosty Bielskiego w okresie od 1 stycznia 
do 31 grudnia 2007 roku.
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7. Przyjęcie informacji  Komendanta Komendy Powiatowej Policji  w Bielsku 
Podlaskim o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2007 roku.

8. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego z 2007 roku.

9. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  
w Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 
Bielskim na lata 2006-2012.

10.Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań na które powiat 
bielski przeznacza środki PFRON w 2008 roku. 

11.Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  zmiany  w  Planie  Rozwoju 
Lokalnego dla powiatu bielskiego na lata 2007-2013. 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie  wyrażenia zgody na dokonanie 
przez  SP  ZOZ  darowizny  na  rzecz  Powiatu  Bielskiego  oraz  przyjęcia 
darowizny przez Powiat Bielski.

13. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  zmian  w  planie  dochodów  
i wydatków budżetu Powiatu Bielskiego na 2008 rok.

14.Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  stwierdzenia  nabycia  przez 
Starostę Bielskiego prawa do dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2007 
rok. 

15.Podjęcie uchwały Rady Powiatu zmieniającą uchwałę Nr XLIII/238/06 Rady 
Powiatu w Bielsku Podlaskim z dnia 29 czerwca 2006 r. w sprawie nadania 
Statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Bielsku Podlaskim.

16.Podjęcie  uchwały Rady Powiatu w sprawie skargi  dotyczącej  działalności 
Powiatowego Urzędu Pracy w Bielsku Podlaskim.

17. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zaskarżenia do Wojewódzkiego 
Sądu  Administracyjnego  w  Białymstoku  rozstrzygnięcia  nadzorczego 
Wojewody Podlaskiego w sprawie Statutu Powiatu Bielskiego.

18.Przyjęcie  sprawozdań z  działalności  komisji  Rady Powiatu w II  półroczu 
2007 roku.

19.Interpelacje i zapytania radnych. 
20.Sprawy różne:

a) zapoznanie  się  z  uchwałą  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu budżetowego Powiatu Bielskiego na 2008 rok

21.Zamknięcie posiedzenia.

Ad  3
Przewodniczący  Rady poinformował,  iż  zgodnie  z  wymogami 

statutowymi protokół  nr  XIV/07 z  obrad XIV sesji  Rady Powiatu z dnia 28 
grudnia  2007  roku  był  wyłożony  do  wglądu  wraz  z  załącznikami  
w  Wydziale  Organizacyjno-Prawnym Starostwa  Powiatowego  (pok.  Nr  309) 
oraz był dostępny tuż przed rozpoczęciem sesji. Żadne uwagi do w/w protokołu 
nie wpłynęły. Zapytał następnie, czy radni w tej chwili chcą zgłosić pytania  
i wnioski do protokołu. 
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Żadnych uwag i zastrzeżeń nie wniesiono, wobec tego  Przewodniczący 
zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w protokołu. 

Rada  Powiatu w  głosowaniu  jawnym  stosunkiem  głosów:  14  „za”,  
0  przeciwnych  i  4  wstrzymujących  się  (w  obecności  18  radnych)  przyjęła 
protokół z XIV sesji. 

Ad  4
Przystępując  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji 

Przewodniczący poinformował, iż zgodnie ze zgłoszonym na XIII sesji  Rady 
Powiatu  wnioskiem  Wiceprzewodniczącego  Rady  radnego  Bazylego 
Leszczyńskiego, radni wraz z materiałami sesyjnymi otrzymali Sprawozdanie  
z  pracy  Zarządu Powiatu  w okresie  międzysesyjnym (Sprawozdanie  stanowi 
załącznik  nr  6  do  protokołu).  Następnie  poprosił  Starostę  o  przedstawienie 
kluczowych zagadnień będących przedmiotem obrad Zarządu Powiatu. 

Głos zabrał Starosta Bielski Sławomir Jerzy Snarski, który poinformował, 
iż w okresie od 28 grudnia 2007 roku do 28 lutego 2008 roku Zarząd obradował 
na 7 posiedzeniach. Podjęto 17 uchwał, między innymi: 

a) zaopiniowano  Plan  Gospodarki  Odpadami  dla  Województwa 
Podlaskiego, 

b) przyjęto układ wykonawczy budżetu Powiatu Bielskiego na 2008 rok, 
c) uzgodniono  projekt  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  części 

terenu miasta Bielsk Podlaski (w zakresie dotyczącym zadań Powiatu), 
d) podjęto uchwałę w sprawie przeprowadzenia konkursu ofert na realizację 

zadań publicznych Powiatu Bielskiego w 2008 roku, 
e) zaopiniowano pozytywnie kandydaturę Pani Justyny Anny Zawalich na 

stanowisko  zastępcy  dyrektora  Zespołu  Szkół  Nr  1  im.  Marszałka  
J. K. Piłsudskiego w Bielsku Podlaskim. 

Ponadto: 
- pracowano nad aktualizacją dokumentacji projektowych i strategicznych 

do ubiegania się o środki finansowe w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego dla Województwa Podlaskiego na lata 2007-2013, 

- przyjęto  informację  i  dokonano  oceny  bezpieczeństwa  w  Powiecie 
Bielskim, 

- podjęto decyzję o udzieleniu prawnej obsługi szkół i placówek oświaty, 
- zatwierdzono nabór do szkół na rok 2008/2009, 
- podjęto decyzję o wdrożeniu procedur kompleksowego ubezpieczenia dla 

Powiatu Bielskiego po przeprowadzonym audycie energetycznym. 
Przewodniczący zwrócił się z prośbą o zgłaszanie uwag do sprawozdania. 
Radny  Jan  Radkiewicz  zapytał  co  to  za  kontrola  w  SP  ZOZ,  kto  ją 

przeprowadzał i czego dotyczyła. 
Wicestarosta Piotr Bożko wyjaśnił, iż pod koniec ubiegłego roku odbyła 

się  roczna  kontrola  organu  prowadzącego  SP  ZOZ.  Komisja  składa  się  
z pracowników Starostwa oraz kontrolera finansowego. Przedmiotem kontroli 
było badanie wykonania zaleceń pokontrolnych z kontroli z 2006 roku, badanie 
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zamówień publicznych oraz realizacji świadczeń zdrowotnych, długości kolejek 
pacjentów przy udzielaniu usług. 

Radny Kazimierz Krzemień poprosił o wyjaśnienie jakiego sprzętu oraz 
jakich  środków  dotyczy  projekt  wniosku  do  dyrektora  Oddziału  Generalnej 
Dyrekcji  Dróg Krajowych i  Autostrad w Białymstoku w sprawie  sprzętu  do 
zimowego utrzymania dróg. 

Starosta wyjaśnił, iż na wniosek dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, 
Zarząd Powiatu zwrócił się do GDDKiA o nieodpłatne przekazanie sprzętu do 
zimowego utrzymania dróg, chodzi tutaj głównie o pługi. 

Przewodniczący  zapytał  radnych  czy  mają  kolejne  uwagi  do 
rozpatrywanego sprawozdania. 

W związku z brakiem dalszych uwag i pytań Przewodniczący stwierdził, 
iż  Rada  Powiatu  zapoznała  się  ze  Sprawozdaniem  z  pracy  Zarządu Powiatu 
Bielskiego w okresie od 28 grudnia 2007 r. do 28 lutego 2008 roku. 

Ad  5
Przystępując  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Przyjęcie Sprawozdania z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów 
w  2007  roku  (Sprawozdanie  stanowi  załącznik  nr  7  do  protokołu) 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie. 

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywane 
Sprawozdanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  17  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  (w  obecności  18  radnych)  przyjęła 
Sprawozdanie  z  działalności  Powiatowego  Rzecznika  Konsumentów w 2007 
roku.

Ad  6
Przystępując  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Przyjęcie Sprawozdania z rozpatrywania skarg kierowanych do Rady Powiatu, 
Zarządu Powiatu oraz Starosty Bielskiego w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 
2007 roku (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu) Przewodniczący 
zwrócił się do radnych z pytaniem czy chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywane 
Sprawozdanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  16  „za”,  
0  przeciwnych  i  2  wstrzymujących  się  (w  obecności  18  radnych)  przyjęła 
Sprawozdanie z rozpatrywania skarg kierowanych do Rady Powiatu, Zarządu 
Powiatu oraz Starosty Bielskiego w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2007 
roku. 

Ad  7
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Przystępując  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 
Przyjęcie  informacji  Komendanta  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Bielsku 
Podlaskim  o  stanie  porządku  i  bezpieczeństwa  publicznego  w  2007  roku 
(informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu) Przewodniczący zwrócił się do 
z-cy  Komendanta  Komendy  Powiatowej  Policji  z  pytaniem  czy  chciałby 
uzupełnić przedmiotową informację. 

Głos  zabrał  Pan  Marek  Przybyszewski,  który  poinformował,  iż 
współpraca  z  Radą  w  kolejnych  okresach  powinna  i  na  pewno  przyniesie 
wymierną korzyść dla lokalnej społeczności, podniesie poziom bezpieczeństwa 
i porządku publicznego. W przesłanych materiałach znajdują się szczegółowe 
odniesienia  do  poszczególnych  kategorii  przestępstw,  poszczególnych 
problemów z którymi policja spotyka się na co dzień. W 2007 roku ogólna ilość 
przestępstw spadła  o  4%,  jednakże  biorąc  pod uwagę pewną tendencję  oraz 
sytuację w latach poprzednich zauważyć należy, że na przestrzeni ostatnich 4 lat 
ilość przestępstw została ograniczona o niemalże 40%. Najbardziej dokuczliwe 
z punktu widzenia przeciętnego Kowalskiego przestępstwa kryminalne wzrosły 
w  2007  roku  o  15,  jednak  poziom  tych  przestępstw  został  utrzymany  na 
poziomie z roku 2006. Stanowi to wymierny sukces bielskiej policji, bowiem na 
przestrzeni 4 lat przestępczość ta została ograniczona o połowę. Odnotowano 
również  wysoki  poziom  wykrywalności  przestępstw  gospodarczych. 
Poinformował także, iż bez wsparcia ze strony m.in. Starosty, Rady Powiatu tak 
efektywna praca bielskich policjantów nie byłaby możliwa. Otrzymanie kwoty 
ponad  125  tys.  zł  pozwoliło  na  zmodernizowanie  sprzętu,  polepszenie 
warunków  pracy.  Poinformował,  iż  do  każdej  złotówki  otrzymywanej  przez 
Komendę  Powiatową  Policji  z  budżetów  samorządowych  drugą  złotówkę 
dokłada Komenda Wojewódzka Policji. Przenosząc z gruntu medycznego znane 
powiedzenie iż: „lepiej zapobiegać chorobom niż je leczyć” Pan Przybyszewski 
poinformował,  iż  podobna  filozofia  prezentowana  jest  w  pracy  policji, 
wychodząc z założenia,  że lepiej  zapobiegać przestępstwom niż  je zwalczać. 
Położono więc duży nacisk na rozwój dziedziny aktywności policyjnej zwanej 
prewencją  kryminalną.  Realizowane  programy  prewencyjne  mają  na  celu 
kształtowanie pożądanych postaw z punktu widzenia policji, z punktu widzenia 
bezpieczeństwa  poszczególnego  obywatela  jak  również  całej  społeczności. 
Organizowane są spotkania np. z dziećmi, z młodzieżą. Podziękował także za 
pomoc,  tj.  sfinansowanie  zakupu  psa,  który  szkolony  jest  w  kierunku 
wykrywania narkotyków. 

Starosta podziękował za dobrą pracę policji bielskiej, w tym też za pracę 
w  ramach  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego.  W  hierarchii 
potrzeb  człowieka  bezpieczeństwo  jest  na  czołowym  miejscu  tak  więc  
z pewnością wszystkim radnym zależy na tym by Powiat był bezpieczny. Pomoc 
jest możliwa gdy jest zrozumienie funkcji policji, funkcji Rady Powiatu, naszej 
wspólnej  odpowiedzialności,  gdy  jest  dobry  klimat.  Zwrócił  się  z  prośbą  o 
tworzenie dobrego klimatu w policji bielskiej. Sfinansowanie zakupu psa jest 
rzeczą  istotną.  Od  wielu  lat  Rada  Powiatu  rozumiejąc  potrzeby  Komendy 
Powiatowej Policji  wspiera jednostkę przekazując środki finansowe na zakup 
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sprzętu, np.: w 2007 roku zabezpieczono środki na zakup radiowozu. Komenda 
Powiatowa  Policji  w  Bielsku  Podlaskim  jest  postrzegana  jako  jedna  
z najlepszych nie tylko w województwie podlaskim ale także w kraju. Dziękując 
Starosta zwrócił się z prośbą o to by klimat dobrej merytorycznej współpracy 
był jak najlepszy. 

Pan Marek Przybyszewski zauważył, iż policja będzie dbała o klimat, tak 
by stosunki międzyludzkie układały się jak najlepiej a obsługa obywatela była 
na  jak  najwyższym  poziomie.  Poinformował,  iż  zabierając  wcześniej  głos 
bardzo  ograniczył  się  w  temacie  okazanego  wsparcia  przez  samorząd 
powiatowy. Dzięki hojności samorządów zakupiono dwa radiowozy w nowej 
szacie graficznej, z których jeden patroluje ulice Bielska Podlaskiego a drugi 
został skierowany do służby na terenie gmin które dofinansowały jego zakup. 
Województwo podlaskie w rankingu bezpieczeństwa znajduje się na pierwszej 
pozycji w kraju, natomiast policja bielska na odprawie rocznej została oceniona 
przez  kierownictwo  Komendy  Wojewódzkiej  jako  „złoci  medaliści”. 
Zadeklarował, iż zrobi wszystko by w roku następnym tak wysoka lokata także 
należała do Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim. 

Radny Jan Radkiewicz zauważył, iż przedstawiona statystyka z pewnością 
odzwierciedla poziom bezpieczeństwa w powiecie bielskim. Zapytał następnie 
jakie czyny kwalifikowane są do przestępczości gospodarczej. 

Pan Marek Przybyszewski poinformował, iż przestępczość gospodarcza 
jest dziedziną troski o bezpieczeństwo gdzie policjantowi bardzo trudno dotrzeć 
jest  do  sedna  działalności  przestępczej.  Charakter  działalności  jest  dla 
wszystkich znany,  dlatego też  zostaje  ona poddana  szczególnej  ocenie  przez 
policję  bielską  jak  również  przez  kierownictwo  Komendy  Wojewódzkiej.  
W  przedstawionym  materiale  znajduje  się  informacja,  iż  w  ramach  tej 
przestępczości  dominowały  wyłudzenia  kredytów i  dopłat  unijnych.  W tych 
kategoriach trudno jest znaleźć świadków, dowody. Policjanci prowadzący te 
sprawy  mają  odpowiedni  poziom  przygotowania  merytorycznego,  mają 
odpowiednie  rozpoznanie  operacyjne,  możliwości  stosowania  pewnych 
instrumentów,  które  pozwalają  na  pociągnięcie  nieuczciwych  osób  do 
odpowiedzialności  karnej,  do  tego  by  pieniądze  społeczne  nie  zostały 
roztrwonione w postaci  wyłudzeń środków finansowych. Komenda osiągnęła 
najwyższy  wskaźnik  wykrywalności  przestępstw  gospodarczych  
w województwie podlaskim.

Kolejnych  uwag  nie  wniesiono,  w  związku  z  tym  Przewodniczący 
zamknął  dyskusję  w tym punkcie  oraz poddał  pod głosowanie  rozpatrywaną 
informację. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  18  „za”,  
0  przeciwnych  i  0  wstrzymujących  się  (w  obecności  18  radnych)  przyjęła 
Informację  Komendanta  Komendy Powiatowej  Policji  w Bielsku Podlaskim  
o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2007 roku. 

Ad  8
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Przystępując  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 
Przyjęcie  Sprawozdania  z  działalności  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku 
Publicznego z 2007 roku (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem czy chcą zabrać głos w tej 
chwili. 

Uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 
w tym punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywane Sprawozdanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  16  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  (w  obecności  18  radnych)  przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
z 2007 roku. 

Ad  9
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian w Powiatowej 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie Bielskim na lata 
2006-2012  (projekt  uchwały  stanowi  załącznik  nr  11  do  protokołu), 
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi do rozpatrywanego materiału. 

Radny Jan Radkiewicz zauważył, iż punkcie trzecim zapisano działanie 
pt.  „Realizacja  Programu  Operacyjnego  –  Kapitał  Ludzki  Priorytet  VII  – 
promocja  Integracji  Społecznej”,  całkowity  koszt  zadania  realizowanego  w 
latach 2008-2010 wynosi 200.000 zł, natomiast rezultatem w/w zadania będzie 
wzmocnienie  kadrowe  służb  pomocy  społecznej  w  Powiatowym  Centrum 
Pomocy Rodzinie. Radny zapytał, ile z w/w kwoty przypadnie na ten cel. 

Pani Urszula Kitlas-Bańkowska – dyrektor PCPR w Bielsku Podlaskim 
poinformowała, iż planowane jest wykorzystanie pomocy m.in. na zatrudnienie 
dwóch pracowników socjalnych na okres 5 lat, kwota 200.000 zł zostanie więc 
w pełni wykorzystana. 

O godzinie 1045 na obrady sesji przybył radny Roch Andrzej Charyton, od 
tej chwili w obradach uczestniczyło 19 radnych. 

Kolejnych  uwag  nie  wniesiono,  w  związku  z  tym  Przewodniczący 
zamknął  dyskusję  w tym punkcie  oraz poddał  pod głosowanie  rozpatrywany 
projekt uchwały. 

Rada  Powiatu,  w głosowaniu  jawnym,  stosunkiem głosów:  16  „za”,  0 
przeciwnych i 3 wstrzymujących się (w obecności 19 radnych) podjęła uchwałę 
Nr XV/108/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu).

Ad  10
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań na które powiat 
bielski  przeznacza  środki  PFRON  w  2008  roku  (projekt  uchwały  stanowi 
załącznik  nr  13  do  protokołu),  Przewodniczący  zwrócił  się  do  radnych  
z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie. 
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Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywany  projekt 
uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  18  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  (w  obecności  19  radnych)  podjęła 
uchwałę Nr XV/109/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik 
nr 14 do protokołu). 

Ad  11
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  zmiany  w  Planie  Rozwoju 
Lokalnego dla powiatu bielskiego na lata 2007-2013 (projekt uchwały stanowi 
załącznik  nr  15  do  protokołu),  Przewodniczący  zwrócił  się  do  radnych  
z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywany  projekt 
uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  16  „za”,  
0  przeciwnych  i  3  wstrzymujących  się  (w  obecności  19  radnych)  podjęła 
uchwałę Nr XV/110/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik 
nr 16 do protokołu). 

Ad  12
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez 
SP ZOZ darowizny na rzecz Powiatu Bielskiego oraz przyjęcia darowizny przez 
Powiat  Bielski  (projekt  uchwały  stanowi  załącznik  nr  17  do  protokołu), 
Przewodniczący poinformował, iż radni otrzymali odpowiedź Zarządu Powiatu 
na zgłoszone przez Komisje wnioski (wnioski wraz ze stanowiskiem Zarządu 
stanowią załącznik nr 18 do protokołu). Poinformował, iż w projekcie uchwały 
pojawił  się  błąd  literowy  dotyczący  powierzchni  nieruchomości.  Zapisano 
bowiem powierzchnię 0,0885 m2 powinno być natomiast 0,0886 ha. 

Następnie  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  radni  chcą  zabrać  głos  w  tej 
sprawie. 

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywany  projekt 
uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  14  „za”,  
0 przeciwnych i 4 wstrzymujących się (w obecności 18 radnych, radny Witold 
Sysuła chwilowo nieobecny na sali obrad podczas głosowania) podjęła uchwałę 
Nr XV/111/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu)  z  uwzględnieniem  w/w  zmiany  dotyczącej  powierzchni 
nieruchomości. 

Ad  13

9



Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  zmian  w  planie  dochodów  
i wydatków budżetu Powiatu Bielskiego na 2008 rok (projekt uchwały stanowi 
załącznik  nr  20  do  protokołu),  Przewodniczący  poinformował,  iż  radni 
otrzymali  także  autopoprawkę  Zarządu  do rozpatrywanego  projektu  uchwały 
(autopoprawka stanowi załącznik nr 21 do protokołu). Zwrócił się następnie  
z pytaniem, czy radni chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Radny Edward Karpiesiuk zauważył,  iż  proponowane zmiany skutkują 
wzrostem planu do deficytu budżetowego o kwotę 1.185 tys. zł, deficyt wynosi 
prawie  4,7  mln  zł.  Wydatki  dotyczą  głównie  dostosowania  budynku  przy  
ul.  Wojska  Polskiego  do  potrzeb  Zespołu  Szkół  Specjalnych.  Przewidziane 
zostały duże nakłady finansowe, opracowano koncepcję, projekt. W tej chwili 
jest  rok  poślizgu  z  przejściem  do  tej  szkoły.  Na  tym  etapie  zmienia  się 
nazewnictwo  oraz  zakres  planowanych  prac  (winda,  termomodernizacja)  co 
skutkuje  tym  iż  zadanie  to  zasilane  jest  z  dochodów  własnych  kwotą  
1.163.200 zł. W związku z powyższym radny zapytał czy koncepcje i plany były 
dobrze  wykrystalizowane  przed  ich  podjęciem.  Czy  zadania 
termomodernizacyjne są dofinansowywane. 

Radny zauważył także, iż podobnie zmienia się koncepcję, nazwę zadania 
inwestycyjnego  dotyczącego  I  Liceum  Ogólnokształcącego  w  Bielsku 
Podlaskim. Zarząd Powiatu zawiera nową umowę na opracowanie uaktualnienia 
studium wykonalności dla rozbudowy i wypełnienia wniosku aplikacyjnego o 
dofinansowanie.  Projekt  uchwały  zakłada  zwiększenie  łącznych  kosztów 
realizowanego  przedsięwzięcia  o  prawie  3  mln  zł.  Radny  zapytał  jakie 
przesłanki przyświecały do podjęcia w/w decyzji, jakie są deklaracje ze strony 
mocodawców, czy planowana inwestycja dotycząca I LO jest realnym zadaniem 
na 2008 rok. Inwestycja ta jest bowiem silnie potrzebna. 

Radny Witold Sysuła zauważył, iż obecnie jest bardzo dobra koniunktura 
w sektorze budowlanym. Tak dobrej koniunktury nie było o wielu lat, a zdaniem 
ekspertów będzie ona prawdopodobnie trwała jeszcze kilka lat. Wpływa na to 
realizacja  inwestycji  związanych z Euro 2012. Produkcja budowlana w 2007 
roku wzrosła o ponad 20 % w stosunku do sytuacji jaka miała miejsce w roku 
2006.  Sytuacja  byłaby  bardzo  korzystna  dla  tego  sektora  gdyby  nie  pewne 
problemy. Istotnym problemem są bowiem trudności związane z niedoborem 
wykwalifikowanych  pracowników.  Około  59%  firm  w  Polsce  boryka  się  
z  brakiem pracowników wykwalifikowanych w zawodach:  spawacz,  murarz, 
zbrojarz,  glazurnik  czy  tynkarz,  a  w  2007  roku  było  dwukrotnie  więcej 
propozycji pracy dla ludzi w tych zawodach. Polskie budowy potrzebują ponad 
300  tysięcy  wykwalifikowanych  robotników.  Problem  ten  związany  jest 
nierozerwalnie  ze  zniszczeniem  szkolnictwa  zawodowego  w  naszym  kraju, 
którego odbudowa będzie dużym wyzwaniem i ogromnym problemem. W tej 
sytuacji, zdaniem radnego, należy jeszcze raz przemyśleć kwestię przeniesienia 
szkoły zawodowej w naszym mieście. Czy podjęta przez Radę Powiatu decyzja 
była  słuszna,  czy  też  została  podjęta  zbyt  pochopnie,  bez  zastanowienia. 
Propozycja  zmian  budżetowych  dotyczy  wzrostu  nakładów  finansowych  na 
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dostosowanie budynku przy ul. Wojska Polskiego do kwoty 3.336.539 zł, przy 
zaangażowaniu  własnych  środków,  tj.:  ponad  2  mln  zł,  oraz  przy  założeniu 
wzrostu deficytu budżetowego do kwoty ponad 4 mln zł. Do zastanowienia się 
nad  tym  tematem  skłaniają  także  niepokojące  informacje  o  zamiarach 
opuszczenia  przez szkołę  wyższą tego budynku.  Jest  to  bardzo trudny temat 
wymagający rozwagi. 

Radny Jan Radkiewicz stwierdził, iż temat nie jest do końca jasny. Gdyby 
rzeczywiście lokalizacja szkoły specjalnej w budynku przy ul. Wojska Polskiego 
była całkowicie niezbędna radny nie miałby nic przeciwko temu. Tymczasem 
szkoła jest tam gdzie jest, rodzice nie protestują. Do realizacji planów ZOZ-u 
względem  budynku  przy  ul.  Kleszczelowskiej  potrzeba  dużych  nakładów 
finansowych.  Nie  wiadomo  czy  środki  te  uda  się  pozyskać.  Przeniesienie 
Zespołu  Szkół  Specjalnych  kosztuje  ponad  3  mln  zł,  utworzenie  oddziału 
rehabilitacyjnego też  będzie  kosztowne,  niewykluczone że  środki  będą  także 
przekazane przez powiat. Rodzi się więc pytanie czy znajdziemy te pieniądze 
w budżecie czy znowu zaciągniemy kredyt. W jakim czasie oddział ten uzyska 
samowystarczalność. Czy nie lepiej jest skierować środki do ZOZ-u na coś co 
jest  niezbędne w tej  chwili,  np.  na potrzebny oddział  rehabilitacyjny.  Radny 
nawiązując do artykułów w prasie gdzie Pani  dyrektor w obu rękach trzyma 
certyfikaty  stwierdził,  iż  są  to  tylko  słowa,  coś  w  rodzaju  nadania  tytułu 
szlacheckiego, nie zmienia to jednak faktu, iż do szpitala potrzebne są środki. 
Zapytał czy przeniesienie szkoły na dzień dzisiejszy jest naprawdę niezbędne, 
jeżeli  tak  to  czy  Starosta  widzi  kolejność  realizacji  pewnych  inwestycji. 
Stwierdził,  iż  nie  jest  przeciwny zaciąganiu kredytu,  jeżeli  realizacja  danego 
zadania jest konieczna, niezbędna. Z przedstawionego zestawienia wynika, że 
większość  zapisanych  działań  na  dzień  dzisiejszy  w  zasadzie  jest  sprawą 
wirtualną,  np.  planowana  w  latach  2006-2010  ze  środków  zewnętrznych 
rozbudowa I LO, tym bardziej  że koncepcja nie została jeszcze opracowana. 
Zauważył także, iż w Planie Rozwoju Lokalnego zadanie to planuje się w roku 
2007 a nie w 2008 roku. Najbardziej realnym z zapisanych zadań jest planowana 
na rok bieżący inwestycja dotycząca szkoły specjalnej. 

Starosta zauważył, iż nikt nie mówił że będzie łatwo, prosto i przyjemnie 
być radnym czy Starostą, decyzje trzeba jednak podejmować. Żyjemy w bardzo 
dynamicznej sytuacji, nie jest tak jak bywało dawniej, że pewne rzeczy były 
naznaczone, dane. Dzisiaj sytuacja się zmienia i trzeba się do niej dostosować, 
nadążać  za  zmianami.  Zarząd  Powiatu  i  Rada  Powiatu  są  zobowiązani  do 
realizowania  zadań  powiatu  a  przedkładane  propozycje  tych  zadań  dotyczą. 
Biorąc pod uwagę potrzeby terenu powinno się realizować zadania drogowe. 
Presja w tym kierunku była, jest i prawdopodobnie przez najbliższe kilkanaście 
lat  się  nie  zmieni.  Oczekiwania  społeczeństwa w zakresie  drogownictwa nie 
zostaną  wykonane,  nie  ma  bowiem  środków  finansowych  na  zrealizowanie 
wszystkich  zgłaszanych  potrzeb.  Można  oczywiście  poinformować 
mieszkańców, że nie nic robimy bo nie ma środków. Tymczasem, mimo braku 
środków zewnętrznych podejmowana jest współpraca z gminami mająca na celu 
realizację zadań drogowych ze środków obu samorządów. Projekty strategiczne 
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składane  są  do  Marszałka.  Realne  jest  zrobienie  ze  środków  zewnętrznych 
jednego, góra dwóch zadań drogowych. Oznacza to że cześć przygotowywanych 
projektów niestety nie zostanie zrealizowana. 

W II kadencji Rady Powiatu zrobiono bardzo wiele w kwestii szpitala. 
Ubieganie się o środki  finansowe, czy też zatrudnianie specjalistów wymaga 
pracy nad tym by szpital był dobrze postrzegany. Odpowiadamy za to wszyscy 
tworząc klimat, tworząc opinię o szpitalu. Jeżeli tego nie zrobimy to tam nie 
przyjdą dobrzy specjaliści, nie będzie też pieniędzy. Jest to jednak Samodzielny 
Publiczny ZOZ który powinien się samofinansować, nie pozwala na to jednak 
obecny system. Starosta przypomniał,  jak wyglądała sytuacja szpitala jeszcze 
kilka lat temu: zadłużenie w wysokości 7,5 mln zł, komornicy, marne płace itd. 
Obecnie, po wielu inwestycjach, zmieniono wygląd szpitala, są podwyżki, jest 
spokój. Podwyżki być może nie zadowalają wszystkich, jednak ze względu na 
tworzenie  wirtualnych  zmian  w  systemie  oraz  możliwości  negocjowania, 
pracownicy  nie  są  w  stanie  określić  ile  tak  naprawdę  chcieliby  zarabiać.  
W szpitalu musi być nieustająca restrukturyzacja, tak by przy tworzeniu nowych 
oddziałów  zapewnić  odpowiednią  ilość  łóżek  oraz  by  wykonanie  było 
efektywne. Jedną z możliwości,  po przeniesieniu Zespołu Szkól Specjalnych, 
jest  wykorzystanie  budynku  na  potrzeby  szpitala,  warunkiem  jest  jednak 
pozyskanie środków na modernizację tego obiektu. 

Starosta  zauważył,  iż  równie  ważnym  zadaniem  jest  oświata,  która 
zaniedbana  była  o  wielu  lat  a  Zarząd  Powiatu  poprzedniej  kadencji 
sygnalizował,  że  ta  kadencja  powinna  być  znacznym  krokiem  poprawy 
infrastruktury  oświatowej.  Z  pewnością  sukcesem  można  byłoby  nazwać 
sytuację  polegającą  na  tworzeniu  w  szkołach  oddzielnych  kierunków,  do 
których  przyjdzie  młodzież.  Problem  w  gospodarce  nie  jest  lokalny  ale 
ogólnokrajowy tak więc takiej możliwości z pewnością nie będzie. Brak zachęt 
ze  strony  przedsiębiorstw  spowoduje,  że  młodzież  nie  będzie  podejmowała 
nauki  na  kierunkach  budowlanych.  Nie  jest  bowiem  tak  że  umieszczenie 
kierunku  w  jednej  szkole  wzbudzi  większe  zainteresowanie  młodzieży  niż 
gdyby  kierunek  ten  mieścił  się  w  innej  szkole.  Jeżeli  natomiast  będą 
odpowiednie zachęty rynkowe, odpowiedni system motywacji, to bez względu 
na to w której szkole, w którym budynku mieści się dany kierunek młodzież 
podejmie  naukę.  Obiektów oświatowych  w  powiecie  bielskim  jest  za  dużo, 
zmniejsza się bowiem o 50% ilość młodzieży która będzie się w tych obiektach 
uczyć.  Istnieje  możliwość  pozostawienia  nieefektywnych  ekonomicznie  
i  organizacyjnie  szkół,  do  takich  szkół  trzeba  dokładać  jednak  pół  miliona 
złotych.  Nie  można bowiem mówić  o  efektywności  szkoły,  która  prowadzi  
7 oddziałów a nauczyciele pracują na ½ etatu. Słuszną decyzją było połączenie 
szkół zawodowych, dzięki czemu młodzież ma dostęp do różnych kierunków 
kształcenia  czy  też  Centrum  Kształcenia  Praktycznego.  Młodzież  nie  może 
uczyć  się  w  średniowiecznych  warunkach,  czy  wręcz  w  slumsach. 
Pozostawienie szkoły zawodowej w obiekcie przy ul. Wojska Polskiego również 
pociągnęłoby za sobą nakłady finansowe na budynek, który nie spełniał żadnych 
wymogów  określonych  przepisami  prawa.  Funkcjonowanie  tam  szkoły  nie 
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oznaczało,  że  problemy  i  potrzeby  remontowe  nie  były  dostrzegane.  
Jeżeli  doszłoby  do  jakiegoś  zdarzenia  to  odpowiedzialność  ponosi  wówczas 
organ prowadzący oraz dyrektor szkoły. 

Budynek przy ul. Wojska Polskiego trzeba przygotować według potrzeb 
i standardów pozwalających na kształcenie osób niepełnosprawnych. Konieczne 
jest  także  spełnienie  wszystkich  wymogów bezpieczeństwa,  czy  sanitarnych. 
Pozwoli  to  na  przyjęcie  większej  liczby  młodzieży.  Projekt  techniczny,  ze 
względu na rosnące koszty usług, jest przeszacowany. Starosta poinformował, iż 
dzisiaj  wpisujemy  środki  finansowe  powiatu  po  to  by  uruchomić  procedury 
przetargowe dotyczące  zadania:  „Przebudowa i  rozbudowa budynku Zespołu 
Szkół  Nr  2  przy  ul.  Wojska  Polskiego  17  (…)”.  Nie  oznacza  to,  że  nie  są 
szukane środki zewnętrzne, w międzyczasie zostaną bowiem złożone wnioski o 
pozyskanie  dofinansowania  z  PFRON-u,  MEN-u  oraz  od  Marszałka 
Województwa  Podlaskiego.  Po  otrzymaniu  środków  zewnętrznych  zapisane 
pieniądze powiatu zostaną wycofane. Troską Starosty jak również radnych jest 
zabieganie  o  atmosferę,  tworzenie  klimatu,  tak  by  projekty  przechodziły  u 
Marszałka  i  w  efekcie  była  możliwość  pozyskania  środków.  Ogłoszenie 
przetargu  oraz  przeprowadzenie  postępowania  nie  jest  możliwe  bez 
zabezpieczenia  wkładu własnego.  Część  prac (rozbiórki,  przekucia,  wykucia) 
wykonane  zostaną  przez  naszych  pracowników,  co  wpłynie  na  obniżenie 
planowanej kwoty. W rozpatrywanym materiale podano całą kwotę realizacji 
tego zadania, wniosek do Marszałka zostanie bowiem złożony na pełną kwotę. 

Starosta poinformował, iż przejęcie na potrzeby Zespołu Szkół Nr 1 sali 
gimnastycznej  po  MOSiR także  oznacza  konieczności  poniesienia  nakładów. 
Dotychczas  młodzież  korzystała  z  zaplecza  oraz  łazienek,  których  stan  był 
fatalny.  Wykonana  została  ekspertyza  techniczna,  projekt  będzie 
skomponowany ze stadionem, na który przyznano środki. Oczywiście możliwe 
było  zamkniecie  sali  i  udawanie  że  nic  się  nie  dzieje.  Musimy  jednak 
podejmować decyzje dotyczące oświaty, patrzeć perspektywicznie, a pomysły 
krok  po  kroku  wprowadzać  w  życie.  Przystąpienie  do  realizacji  budowy 
stadionu w ramach programu „Orlik  2012” wymaga  przygotowania  projektu 
technicznego, wykonania zadania oraz rozliczenia go do końca br. 

Zmiany  na  rynku  budowlanym  powodują  problemy  ze  znalezieniem 
projektantów, którzy w trybie pilnym mogliby przygotować projekty techniczne. 
Natomiast  jednym  z  warunków  do  złożenia  wniosku  jest  posiadanie 
opracowanego projektu.  Inaczej  nie  ma możliwości  o  ubieganie  się  o  środki 
zewnętrzne. 

Starosta poinformował, iż zgodnie z zasadami rynku nie ma gwarancji że 
jak coś powstanie to będzie do końca świata. Nie jesteśmy założycielem szkoły 
wyższej,  my ją  wspieramy i  pomagamy na  ile  jest  to  możliwe.  Warunkiem 
utrzymania jest zainteresowanie młodzieży tą szkołą. Jeżeli szkoła dojdzie do 
wniosku że jej finansowo się nie opłaca, że jest niewydolna to jej nie będzie. Nie 
bierzemy jednak bezpośredniej  odpowiedzialności  za  to  że  szkoła  musi  tutaj 
funkcjonować.  Budynek  przygotowywany  jest  do  potrzeb  Zespołu  Szkół 
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Specjalnych z  możliwością  funkcjonowania  w tym obiekcie  szkoły wyższej  
w soboty i niedziele. 

Starosta poinformował,  iż  w ramach realizowanego przez Ministerstwo 
Regionalnego Program Operacyjnego Województwa Podlaskiego opracowano 
projekty  oraz  dokumentację  techniczną  dotyczącą  I  Liceum 
Ogólnokształcącego.  Studium wykonalności  musi  być  zgodne z  parametrami 
określonymi przez Marszałka, konieczna jest więc jego aktualizacja. Planowane 
prace dotyczą budowy hali sportowej oraz modernizacji dotychczasowej sali na 
bibliotekę, czytelnię, sale lekcyjne. Jest to zbyt kosztowne zadanie by wykonać 
je  z  własnych  środków.  Dlatego  też  został  złożony  wniosek  do  Marszałka, 
obecnie  oczekujemy  na  rozstrzygniecie  konkursu.  Ponadto  Marszałek  został 
poinformowany o tym, iż jest to kluczowa inwestycja oświatowa dla powiatu. 

Przygotowywany  jest  także  projekt  termomodernizacji  pozostałych 
obiektów  oświatowych  (okna,  ocieplenia,  zmiana  instalacji)  na  który  jest 
możliwość pozyskania umarzalnej pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska. Decyzję o przystąpieniu do realizacji tego zadania podejmie Rada 
Powiatu. 

Starosta  poinformował,  iż  Zarząd  Powiatu  zasygnalizował  Komisji 
Oświaty,  Kultury  i  Porządku  Publicznego  temat  podjęcia  w  najbliższej 
perspektywie decyzji co do dalszego prowadzenia Bursy Szkolnej. Obłożenie  
w Bursie jest coraz mniejsze, nie można więc udawać że nic się nie dzieje, tylko 
podjąć decyzję, prawdopodobnie o zaniechaniu jej prowadzenia. 

Przekazanie  Zespołu  Szkół  Rolniczych  w  Rudce  miało  na  celu  danie 
szansy szkole oraz uniknięcie dokładania pieniędzy do tego systemu. Młodzieży 
jest coraz mniej, a dotacja przekazywana jest na ucznia. Czy w szkole kształci 
się 17 czy 30 uczniów to na naukę ponoszone są takie same koszty. Jesteśmy 
winni  to  oświacie,  która  przez  lata  była  tak  zorganizowana  że  mieściła  się  
w  subwencji.  Poprzez  zmiany  organizacyjne  oraz  wybieganie  w  przyszłość 
kierunek łączenia szkół  trzeba utrzymać.  Nie podjęcie działań spowoduje, że 
młodzież będzie się uczyła w nieremontowanych szkołach prowadzących 3, 4 
oddziały. 

Radny Jan Radkiewicz zauważył, iż porusza te kwestie po to zostały one 
zapisane w protokołach, tak by za kilka lat można było do tego wrócić. Dobrze 
że  Zespół  Szkół  Rolniczych  w Rudce  przeszedł  do  Ministerstwa  Rolnictwa. 
Pojawiły się także informacje że szkoły wyższej nie będzie. Pan Starosta mówił 
że ZOZ musi wyglądać dobrze, musi być dobry klimat. Radny zgodził się z tym 
że  szpital  musi  wyglądać  dobrze,  natomiast  co do  klimatu  poinformował,  iż 
klimat jest kwestią oceny, bowiem dla jednych jest on odpowiedni a dla innych 
niezbyt. Prasa opisywała sprawę pozbywania się specjalistów, których teraz się 
poszukuje. Pewne rzeczy się zadeptało a teraz się odgrzebuje. Poinformował, iż 
nie jest zwolennikiem nie robienia niczego, nie chciałby także być radnym Rady 
która obiecała mnóstwo a zrobiła niewiele.  Zauważył,  iż  poza modernizacją  
I  Liceum  Ogólnokształcącego  należałoby  się  także  zastanowić  nad 
podniesieniem poziomu nauczania w tej szkole. 
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Starosta zgodził się z wypowiedzią radnego Radkiewicza co do poziomu 
nauczania w szkole. Poinformował, iż nie jest zadowolony z pracy części szkół. 
Jest  to  jednak  nasza  wspólna  sprawa.  Za  merytoryczny  nadzór  odpowiada 
kuratorium, które poprzez swoich wizytatorów ma wpływ na pewne procesy. 
Wpływ mogą mieć także rodzice o ile świadomie do tematu podchodzą. Organ 
prowadzący  decyduje  o  bazie,  zabezpieczeniu  warunków  i  wyłonieniu  
w  konkursie  dyrektora.  Niektóre  szkoły  nie  do  końca  znalazły  się  w  danej 
rzeczywistości, szkoły te powinny być bardziej aktywne. Ponadto zauważył, iż 
system oświaty nie promuje osób aktywnych. 

Kolejnych  uwag  nie  wniesiono,  w  związku  z  tym  Przewodniczący 
zamknął  dyskusję  w tym punkcie  oraz poddał  pod głosowanie  rozpatrywany 
projekt uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  14  „za”,  
0  przeciwnych  i  5  wstrzymujących  się  (w  obecności  19  radnych)  podjęła 
uchwałę Nr XV/112/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik 
nr 22 do protokołu). 

O  godzinie  1140 Przewodniczący  ogłosił  10-minutową  przerwę  
w obradach sesji. 

Ad  14
Po  wznowieniu  obrad,  przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu 

porządku obrad sesji – Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie stwierdzenia 
nabycia  przez  Starostę  Bielskiego  prawa  do  dodatkowego  wynagrodzenia 
rocznego za 2007 rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu), 
Przewodniczący poinformował, iż komisje nie zgłosiły żadnych wniosków do 
rozpatrywanego materiału.  Zwrócił  się  następnie  z  pytaniem,  czy  radni  chcą 
zabrać głos w tej sprawie. 

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywany  projekt 
uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  11  „za”,  
0  przeciwnych  i  3  wstrzymujących  się  (w  obecności  18  radnych,  podczas 
głosowania  na  sali  obrad  chwilowo  nieobecny  był  Starosta  Bielski)  podjęła 
uchwałę Nr XV/113/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik 
nr 24 do protokołu). 

Ad  15
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu zmieniającą uchwałę Nr XLIII/238/06 Rady 
Powiatu w Bielsku Podlaskim z dnia 29 czerwca 2006 r.  w sprawie nadania 
Statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Bielsku Podlaskim (projekt uchwały 
stanowi  załącznik  nr  25  do  protokołu),  Przewodniczący  poinformował,  iż 
komisje nie zgłosiły żadnych wniosków do rozpatrywanego materiału. Zwrócił 
się następnie z pytaniem, czy radni chcą zabrać głos w tej sprawie. 
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Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywany  projekt 
uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  13  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  (w  obecności  18  radnych,  podczas 
głosowania  na  sali  obrad  chwilowo  nieobecny  był  Starosta  Bielski)  podjęła 
uchwałę Nr XV/114/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik 
nr 26 do protokołu). 

Ad  16
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  skargi  dotyczącej  działalności 
Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Bielsku  Podlaskim (projekt  uchwały  stanowi 
załącznik nr 27 do protokołu), Przewodniczący poinformował, iż komisje nie 
zgłosiły żadnych wniosków do rozpatrywanego materiału. Zwrócił się następnie 
z pytaniem, czy radni chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywany  projekt 
uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  12  „za”,  
0  przeciwnych  i  0  wstrzymujących  się  (w  obecności  19  radnych)  podjęła 
uchwałę Nr XV/115/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik 
nr 28 do protokołu). 

Ad  17
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie zaskarżenia do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego  w  Białymstoku  rozstrzygnięcia  nadzorczego  Wojewody 
Podlaskiego w sprawie Statutu Powiatu Bielskiego (projekt  uchwały stanowi 
załącznik nr 29 do protokołu), Przewodniczący poinformował, iż komisje nie 
zgłosiły żadnych wniosków do rozpatrywanego materiału. Zwrócił się następnie 
z pytaniem, czy radni chcą zabrać głos w tej sprawie. 

Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję  w  tym  punkcie  oraz  poddał  pod  głosowanie  rozpatrywany  projekt 
uchwały. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  13  „za”,  
0  przeciwnych  i  3  wstrzymujących  się  (w  obecności  19  radnych)  podjęła 
uchwałę Nr XV/116/08 w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik 
nr 30 do protokołu). 

Ad  18
Przechodząc  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad  sesji  – 

przyjęcie  sprawozdań  z  działalności  komisji  Rady  Powiatu  Przewodniczący 
poinformował,  iż  radni  w  materiałach  sesyjnych  posiadają  poszczególne 
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sprawozdania.  Następnie  poprosił  o  uwagi  do  sprawozdania  z  działalności 
Komisji Rewizyjnej za 2007 rok. 

Radni  nie  zgłosili  żadnych  uwag  do  w/w  sprawozdania,  w  związku  
z czym Przewodniczący poddał je pod głosowanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  12  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  (w  obecności  19  radnych)  przyjęła 
sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rewizyjnej  za  2007  rok  (sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 31 do protokołu). 

Przewodniczący  poprosił  o  uwagi  do  Sprawozdania  z  działalności 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego w okresie od 01 lipca do 
31 grudnia 2007 roku. 

Radni  nie  zgłosili  żadnych  uwag  do  w/w sprawozdania,  w  związku  z 
czym Przewodniczący poddał je pod głosowanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  17  „za”,  
0  przeciwnych  i  2  wstrzymujących  się  (w  obecności  19  radnych)  przyjęła 
sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Budżetu,  Finansów  i  Rozwoju 
Gospodarczego w okresie od 01 lipca do 31 grudnia 2007 roku (sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 32 do protokołu). 

Następnie  Przewodniczący  poprosił  o  uwagi  do  Sprawozdania  
z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego w okresie od 
01 lipca do 31 grudnia 2007 roku. 

Radni  nie  zgłosili  żadnych  uwag  do  w/w  sprawozdania,  w  związku  
z czym Przewodniczący poddał je pod głosowanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  13  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  (w  obecności  19  radnych)  przyjęła 
sprawozdanie z działalności  Komisji Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego 
w okresie od 01 lipca do 31 grudnia 2007 roku (sprawozdanie stanowi załącznik 
nr 33 do protokołu). 

Przewodniczący  poprosił  o  uwagi  do  Sprawozdania  z  działalności 
Komisji Ochrony Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny w okresie od 01 lipca 
do 31 grudnia 2007 roku. 

Radni  nie  zgłosili  żadnych  uwag  do  w/w  sprawozdania,  w  związku  
z czym Przewodniczący poddał je pod głosowanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  15  „za”,  
0  przeciwnych  i  1  wstrzymującym  się  (w  obecności  19  radnych)  przyjęła 
sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Ochrony Zdrowia,  Pomocy Społecznej  
i Rodziny w okresie od 01 lipca do 31 grudnia 2007 roku (sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 34 do protokołu). 

Następnie  Przewodniczący  poprosił  o  uwagi  do  Sprawozdania  
z działalności Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska w okresie 
od 01 lipca do 31 grudnia 2007 roku. 

Radni  nie  zgłosili  żadnych  uwag  do  w/w  sprawozdania,  w  związku  
z czym Przewodniczący poddał je pod głosowanie. 

Rada  Powiatu,  w  głosowaniu  jawnym,  stosunkiem  głosów:  19  „za”,  
0  przeciwnych  i  0  wstrzymujących  się  (w  obecności  19  radnych)  przyjęła 
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sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa  i  Ochrony 
Środowiska  w okresie  od  01  lipca  do  31  grudnia  2007  roku  (sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 35 do protokołu).

Ad  19
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 

Ad  20
Przechodząc  do  realizacji  punktu  –  Sprawy  różne  Przewodniczący 

poinformował,  iż  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  pozytywnie  zaopiniowała 
możliwość sfinansowania  deficytu budżetowego Powiatu  Bielskiego na  2008 
rok  (opinia  stanowi  załącznik  nr  36  do  protokołu).  Odczytał  pisma  Zespołu 
Szkół Nr 1 im. Marszałka J.K. Piłsudskiego w Bielsku Podlaskim informujące o 
zawartych umowach dotyczących hali sportowej (pisma stanowią załączniki nr: 
37  i  38  do  protokołu).  Następnie  poinformował,  iż  radni  w  materiałach 
sesyjnych  otrzymali  odpowiedź  Zarządu  Powiatu  na  wnioski  Komisji  nie 
związane z tematyką dzisiejszej sesji (wnioski wraz ze stanowiskiem Zarządu 
stanowią  załącznik  nr  39 do  protokołu).  Ponadto  poinformował,  iż  wpłynęła 
oferta dotycząca X Międzynarodowych Mistrzostw Polski Radnych w Halowej 
Piłce Nożnej „5” (pismo stanowi załącznik nr 40 do protokołu). Zainteresowane 
osoby  mogą  uzyskać  bardziej  szczegółowe  informacje  od  pracowników 
obsługujących Radę Powiatu. Następnie otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Roch Andrzej Charyton zauważył, iż w uzasadnieniu do podjętej 
na  dzisiejszej  sesji  uchwały  w  sprawie  nabycia  przez  Starostę  prawa  do 
dodatkowego wynagrodzenia rocznego zapisano, iż NSA w wyroku uznał, iż  
w pojęciu „wynagrodzenie” mieści się nie tylko samo wynagrodzenie za pracę, 
ale  również  inne,  dodatkowe  świadczenia  związane  ze  stosunkiem  pracy.  
Z interpretacji wynika więc, że uchwała nie powinna być podejmowana, a „13” 
powinna być wypłacana „z marszu”. 

Radca prawny Pani Ewa Czerwińska wyjaśniła, iż konieczność podjęcia 
uchwały  wynika  wprost  z  orzeczenia  wyroku  Naczelnego  Sądu 
Administracyjnego. 

Radny Roch Andrzej Charyton odnosząc się do interpretacji przez Pismo 
Samorządu  Terytorialnego  „Wspólnota”  zauważył,  iż  w  piśmie  przewodnim 
zapisano, że jest to składnik wynagrodzenia. Nie ma więc, zdaniem radnego, 
potrzeby odnoszenia się do uchwalonego już wynagrodzenia. 

Kolejnych  spraw  różnych  nie  zgłoszono.  W  związku  z  tym 
Przewodniczący zamknął dyskusję przechodząc do realizacji kolejnego punktu 
dzisiejszej sesji.

Ad  21
Porządek  obrad  został  w  tym punkcie  wyczerpany,  w  związku  z  tym 

Przewodniczący Rady Powiatu Adam Miron Łęczycki o godzinie 1215 zamknął 
posiedzenie XV sesji Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim. 

Na tym protokół zakończono. 
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Protokołowała: 

Joanna Popławska 

Adam Miron Łęczycki
Przewodniczący Rady Powiatu
w Bielsku Podlaskim
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